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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Det behövs bättre underhåll och bättre snöröjning längs Farstagången i Farsta 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Bertil 
Lindberg om att det behövs bättre underhåll och bättre snöröjning längs Farstagången i Farsta. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag tar Bertil Lindberg upp att det behövs bättre underhåll och bättre 
snöröjning längs Farstagången i Farsta.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-05-04. 
Dnr FAR 2022/345 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 Byt ut en av gungorna i parken Farstaängen till en gunga anpassad för barn 
med funktionsnedsättning 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Erna 
Baserdem om att byta ut en av gungorna i parken Farstaängen till en gunga anpassad för barn 
med funktionsnedsättning. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Erna Baserdem att nämnden ska byta ut en av gungorna i 
parken Farstaängen till en gunga anpassad för barn med funktionsnedsättning.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-05-04. 
Dnr FAR 2022/348 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Förse delar av Olympiaparken i Tallkrogen med mer naturlig växtlighet 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Elin 
Hultström om att förse delar av Olympiaparken i Tallkrogen med mer naturlig växtlighet. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Elin Hultström att stadsdelsnämnden ska förse delar av 
Olympiaparken i Tallkrogen med mer naturlig växtlighet.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-05-10. 
Dnr FAR 2022/363 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Skapa ett Me too-konstverk i stadsdelsområdet 
Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 
medborgarförslag från Anna-Belle Ericsson om att skapa ett Me too-konstverk i 
stadsdelsområdet. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Anna-Belle Ericsson att Farsta stadsdelsnämnd i samarbete 
med andra funktioner inom Stockholms stad tar fram ett Me too-konstverk, likt det som finns 
i Umeå.  
 
En stadsdelsnämnd eller en bolagsstyrelse kan initiera ett konstprojekt. Det ska i så fall 
finansieras fullt ut av den instans som tar initiativet och beställas av Stockholm konst. Enligt 
Stockholm konst bör man räkna med en totalbudget om cirka en miljon kronor. 
Förvaltningen bedömer inte att nämnden har en budget som rymmer det.  
 
Ett annat alternativ är att ett konstverk skapas inom ramen för enprocentsreglen, som innebär 
att en procent av budgeten vid ny-, om- och tillbyggnationer av fastigheter, infrastruktur och 
offentliga miljöer investeras i byggnadsanknuten konstnärlig gestaltning. Förvaltningen 
föreslår att nämnden uppmanar Stockholm konst att kommande konstverk som planeras 
inom ramen för enprocentsregeln i Farsta stadsdelsområde görs på temat Me too. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-04-06. 
Dnr FAR 2022/37 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Vi vill tacka för en bra genomgång av de olika möjligheter som finns för att tillskapa konst i 
stadsdelen. Vi ser det som en bra lösning att gå genom Stockholm konst och enprocentregeln 
för att kunna uppföra ett Me too-konstverk och därmed gå medborgarförslaget till mötes. Vi 
efterlyser en tydlig process kring hur ärendet tas vidare med Stockholm konst, och ser fram 
emot en uppföljning till nämnden vid senare tillfälle. 
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§ 6 Avsägelse och fyllnadsval avseende stadsdelsnämndens förordnade 
ledamöter, sociala delegation och miljöråd 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden utser Marre Mayr (V) till ny ledamot i nämndens sociala delegation 

istället för Milla Eronen (V), eftersom Eronen har meddelat att hon lämnar sitt uppdrag 
som ledamot i nämnden. Beslutet gäller fram till och med den 25 augusti 2022. 

2. Nämnden återkallar sina förordnanden av och delegeringar till Milla Eronen (V) 
avseende rätten att fatta beslut enligt lagrum vid punkt 3, 4 och 5 nedan. 3.  

3. Nämnden förordnar ledamöterna Marre Mayr (V) och Moa Sahlin (S) med rätt att till 
och med den 25 augusti 2022 fatta beslut om  
− omedelbart omhändertagande enligt 6 § och 6 a § LVU 
− var och hur vården ska ordnas enligt 11 § LVU 
− tillfälligt flyttningsförbud enligt 27 § LVU 
− tillfälligt utreseförbud enligt 31 d § 2 st LVU 
− begäran enligt 43 § 1 st 2 p LVU om biträde av Polismyndighet eller Kriminalvård 

för att genomföra beslut om vård eller omhändertagande 
− omedelbart omhändertagande enligt 13 § LVM. 

4. Stadsdelsnämnden delegerar enligt 6 kap 37 § KL till ledamöterna Marre Mayr (V) och 
Moa Sahlin (S) rätten att till och med den 25 augusti 2022 fatta beslut om 
− upphörande enligt 9 § och 9 b § LVU av omedelbart omhändertagande 
− upphörande enligt 30 § LVU av tillfälligt flyttningsförbud 
− upphörande enligt 31 g § LVU av tillfälligt utreseförbud. 

5. Stadsdelsnämnden delegerar enligt 6 kap 39 § KL till ledamöterna Marre Mayr (V) och 
Moa Sahlin (S) rätten att till och med den 25 augusti 2022 i brådskande ärenden fatta 
beslut om 
− umgängesbegränsning och umgängesförbud enligt 14 § 2 st 1 p LVU 
− hemlighållande av vistelseort enligt 14 § 2 st 2 p LVU 
− begäran enligt 43 § 1 st 1 p LVU om biträde av Polismyndighet eller Kriminalvård 

för att genomföra läkarundersökning 
− upphävande av beslut enligt dessa tre lagrum. 

6. Brådskande beslut som fattas enligt 6 kap 39 § KL – punkt 5 ovan – anmäls vid 
stadsdelsnämndens nästa sammanträde. Övriga beslut som fattas enligt förordnanden – 
punkt 3 ovan – och delegeringar – punkt 4 ovan – anmäls och protokollförs vid sociala 
delegationens nästa sammanträde. Delegationens protokoll anmäls sedan vid nämndens 
nästa sammanträde. 

7. Nämnden bordlägger frågan om utseende av ny vice ordförande i miljörådet istället för 
Milla Eronen (V) till sammanträdet den 25 augusti. 

 
Ärendet 
Ledamoten Milla Eronen (V) har meddelat att hon avser att lämna sitt uppdrag som ledamot i 
stadsdelsnämnden, och därmed även uppdragen som förordnad ledamot, ledamot i sociala 
delegationen och vice ordförande i miljörådet. Nämnden behöver därför utse nya personer 
till dessa uppdrag.  
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Förvaltningen föreslår att nämnden utser ny ledamot i sociala delegationen och ny vice 
ordförande i miljörådet utifrån partiernas yrkanden vid sammanträdet. Förvaltningen föreslår 
vidare att nämnden förordnar och delegerar enligt punkt 3, 4 och 5 ovan till samma ledamot 
som genom nämndens beslut vid punkt 1 ovan utses till ny ledamot i sociala delegationen. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-05-05. 
Dnr FAR 2022/347 
 
Förslag till beslut 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) framförde följande yrkanden:  
 
1. Nämnden utser Marre Mayr (V) till ny ledamot i sociala delegationen till och med den 

25 augusti – se punkt 1 vid BESLUT ovan. 
2. Nämnden återkallar förordnanden av och delegeringar till Milla Eronen (V) enligt 

förvaltningens förslag – se punkt 2 vid BESLUT ovan. 
3. Nämnden förordnar Marre Mayr (V) och Moa Sahlin (S) med rätten att till och med den 

25 augusti fatta beslut enligt förvaltningens förslag – se punkt 3 vid BESLUT ovan. 
4. Nämnden delegerar beslutanderätt enligt förvaltningens förslag till Marre Mayr (V) och 

Moa Sahlin (S) till och med den 25 augusti – se punkt 4 vid BESLUT ovan. 
5. Nämnden delegerar beslutanderätt i brådskande ärenden enligt förvaltningens förslag till 

Marre Mayr (V) och Moa Sahlin (S) till och med den 25 augusti – se punkt 5 vid 
BESLUT ovan. 

6. Nämnden hanterar anmälan till nämnden av beslut som fattas av dessa förordnade och 
delegerade ledamöter enligt förvaltningens förslag – se punkt 6 vid BESLUT ovan. 

7. Nämnden bordlägger frågan om ny vice ordförande i miljörådet till sammanträdet den 25 
augusti – se punkt 7 vid BESLUT ovan.  

 
I dessa yrkanden instämde Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och 
Malena Liedholm Ndounou (C).  
 
Unni Björnerfors (SD) yrkade att nämnden skulle utse Leif Söderström (SD) till ny ledamot i 
sociala delegationen. Hon yrkade vidare att nämnden skulle utse Leif Söderström (SD) till 
ledamot i miljörådet och att frågan skulle behandlas idag – se Reservationer nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde först yrkandena avseende ny ledamot i sociala delegationen mot 
varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt förslag från Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet och Centerpartiet. 
 
Omröstning begärdes och var sluten eftersom ärendet avser val. Kristina Lutz (M) och Kjell 
Backman (S) utsågs till rösträknare. Sekreteraren upplyste om vilka krav som gäller för 
valsedlarna. De röstande avgav sina valsedlar.  
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Omröstningsresultat  
Antalet avgivna röster var tretton. Samtliga valsedlar var giltiga. Rösterna räknades. 9 röster 
tillföll Marre Mayr (V), 1 röst tillföll Leif Söderström (SD) och 3 röster var blanka. 
Ordföranden fann att nämnden efter omröstning beslutat att utse Marre Mayr (V) till ledamot 
i sociala delegationen. 
 
Ordföranden behandlade därefter yrkande 2-6 ovan från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet och Centerpartiet och fann att nämnden hade beslutat 
enligt dessa partiers yrkanden. 
 
Ordförande ställde slutligen yrkandet att frågan om ny vice ordförande i miljörådet skulle 
bordläggas mot yrkandet att frågan om ny ledamot i miljörådet skulle behandlas idag och 
fann att nämnden hade beslutat att bordlägga frågan till den 25 augusti. 
 
Reservation i frågan om ny ledamot i sociala delegationen 
Unni Björnerfors (SD) 
 
1. Stadsdelsnämnden utser Leif Söderström (SD) till ledamot i sociala delegationen. 
2. Samt anför därutöver följande: 
 
Det stärker kommuninvånarnas förtroende för nämnderna och deras utskott om deras beslut  
omfattas av en bred politisk förankring, mot bakgrund av detta anser vi  att 
Sverigedemokraterna, likt övriga politiska partier, skall tilldelas platser i nämndens utskott.  
 
Reservation i frågan om bordläggning av frågan om ledamot i miljörådet 
Unni Björnerfors (SD) 
 
Till förmån för vårt förslag att frågan ska avgöras idag och att Leif Söderström (SD) ska 
utses till ledamot i miljörådet. 
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§ 7 Tertialrapport 1 år 2022 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 1 för 2022. 
2. Nämnden ansöker om budgetjustering om 1,2 mnkr för investeringsutgifter. 
3. Nämnden ansöker om budgetjustering om 2,0 mnkr för tre trygghetsinvesteringsprojekt, 

se tjänsteutlåtandets bilaga 3, 4 och 5. 
4. Nämnden ansöker om medel för kompetensutveckling 0,3 mnkr, se tjänsteutlåtandets 

bilaga 6. 
5. Nämnden omfördelar 0.3 mnkr i stadsmiljöinvesteringsmedel från Reinvesteringar 

parkvägar till Dräneringsåtgärd Herrhagsvägen. 
6. Nämnden avvecklar förskolan Äventyret i Sköndal. 
7. Nämnden höjer årsmålet för antal ungdomar som erbjudits feriearbete från 600 till 610. 
8. Nämnden låter följande två indikatorer i verksamhetsplanen utgå: 

• Andel miljöbilar i stadens bilflotta 
• Andel av stadens verksamheter som sorterar ut matavfall för biologisk behandling 
 

Ärendet 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-05-11. 
Dnr FAR 2022/205 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 8 Träffsäkert – ett nytt bostads- och familjestöd (SOU 2021:101) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av betänkandet Träffsäkert – ett nytt bostads- och familjestöd (SOU 2021:101). 
 
Ärendet 
År 2018 beslutade regeringen att utreda reglerna för bostadsbidrag och underhållsstöd för att 
öka träffsäkerhet och minska skuldsättning. Utredningen har nu presenterat sitt betänkande. 
Förslagen handlar framför allt om att ändra nuvarande regler. Utredningen tar upp att 
personer med ojämn årsinkomst riskerar att hamna i skuld hos Försäkringskassan och 
Kronofogden om preliminära beräkningar av årsinkomster inte stämmer med det faktiska 
utfallet. Utredningen föreslår därför att bostadsbidrag och underhållsstöd ska grundas på 
månatliga historiska inkomstuppgifter.  
 
Utredningen föreslår även att en statlig underhållsreglering ska ersätta underhållsstödet, att 
ett nytt bostads- och familjestöd, Bofast, ska ersätta dagens bostadsbidrag och att de 
behovsprövande bidragen ska delas upp i tre delar – stöd till barns kostnader, till 
boendekostnader och till särlevande.  
 
Förvaltningen ser positivt på utredningens förslag då risken för skuldsättning gällande 
bostadsbidrag och underhållsstöd kan minska. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-30. 
Dnr FAR 2022/225 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 Flyktingmottagande med anledning av händelseutvecklingen i Ukraina 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till inriktning för stadens flyktingmottagande med anledning av 
händelseutvecklingen i Ukraina. 
 
Ärendet 
Rysslands invasion av Ukraina har medfört att många söker skydd i andra länder. 
Migrationsverket har en prognos med olika scenarier gällande storleken på Sveriges 
mottagande av flyktingar. Prognosen räknas om regelbundet. Detta ärende föreslår en 
inriktning för Stockholms flyktingmottagande och förstärkningar på olika områden. 
Verksamheter som särskilt berörs är förskola, skola, arbetsmarknad samt socialtjänst. Staden 
klarar i grunden mottagande inom ramen för nämndernas ordinarie uppdrag men 
förstärkningar kommer att medföra ökade kostnader för respektive verksamhet och 
kostnadsersättning från staten ska enligt förslaget sökas för förstärkning.  
 
Förvaltningen anser att det är av vikt att staden nu tar en aktiv roll utifrån aktuell lagstiftning 
samt de uppdrag och det ansvar som åligger landets kommuner. Det är staten som har det 
huvudsakliga ansvaret för mottagandet av skyddsbehövande utifrån nuvarande lagstiftning, 
men förvaltningen är redo att prioritera och styra om verksamheter för att kunna ta emot 
flyktingar och det finns kunskap om behov och metoder för stöd.  
 
Det är viktigt att vara uppmärksam på akilleshälar som gränsdragningen i ansvarsfördelningen 
mellan staten och staden och osäkerhet kring ekonomisk kompensation. Det får dock inte 
hindra Stockholms verksamheter från att erbjuda en så bra mottagning som möjligt. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-04-29. 
Dnr FAR 2022/250 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Unni Björnerfors (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Unni Björnerfors (SD) 
 
Ett initiativärende har inkommit till stadsdelsnämnden mot bakgrund till flyktingmottagandet 
med anledning av händelseutvecklingen i Ukraina. Sverigedemokraterna ställer sig bakom 
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att hjälpa flyktingar i vårt närområde under tiden som det behövts, för att sedan tillse ett 
ordnat återvändande vid konfliktens slut.  
 
Vi anser att Stockholms stad ska ta sin del av det svenska ansvaret att hjälpa de ukrainska 
flyktingarna, som primärt består av kvinnor, barn och äldre. Det är särskilt viktigt att dessa 
personer ges en väg in i det svenska samhället och att en förvärrad segregation förhindras. 
Vidare uppfattar vi barnens möjligheter att fortsätta sin skolgång som särskilt prioriterat 
jämte andra saker som är avgörande för att de mottagna inte ska hamna efter. 
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§ 10 Stockholms stads strategi för fritidsbåtslivet 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till Stockholms stads strategi för fritidsbåtlivet. 
 
Ärendet 
Idrottsnämnden fick i kommunfullmäktiges beslut om budget 2021 i uppdrag att ta fram en 
strategi för fritidsbåtlivet. Syftet med strategin är att klargöra stadens mål med fritidsbåtlivet 
och bidra till att det finns med i utvecklingen av staden på ett hållbart och miljöanpassat sätt.  
 
Förvaltningen är positiv till föreslagen strategi och anser att mål och åtgärder sammantaget 
är relevanta. I Farsta stadsdelsområde finns två båtklubbar och de har markupplåtelseavtal 
med trafikkontoret istället för avtal med idrottsförvaltningen. Det skulle vara enklare om det 
rådde enhetlighet och att en nämnd samverkade med och hade ansvar för stadens alla 
båtklubbar. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-31. 
Dnr FAR 2022/219 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Stockholm är byggt på öar i mötet mellan Östersjön och Mälaren. Båtlivet har därför i 
århundraden präglat Stockholm. Det strategiska läget har historiskt varit en grund för 
Stockholms ekonomiska utveckling och det var med båt man tog sig mellan malmarna. Även 
om båtlivet har förändrats är läget vid vattnet fortfarande av stort värde för staden och 
stockholmarna. Våra vatten trafikeras av alltifrån kryssningsfartyg och godsfartyg till 
fritidsbåtar, bastuflottar och kajaker. Längs vattnen har vi några av våra viktigaste 
rekreationsstråk med långa sammanhängande strandpromenader. På sommaren fylls stränder, 
klippor och bryggor med badande stockholmare och besökare.  
 
Det är viktigt att staden tar tillvara och utvecklar tillgången till Stockholms unika 
vattenkontakt. Vi välkomnar därför förslaget till strategi för fritidsbåtlivet.  
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I strategin kan vi läsa att fritidsbåtarna uppskattas som en del av stadsbilden även för dem 
som inte har en båt. Det står också att fritidsbåtlivet skapar fina mötesplatser och aktiviteter i 
vattenrummet och längs med stränderna. Vi delar delvis denna bild, men menar att mer kan 
göras för att tillgängliggöra både båtliv och bryggor för stockholmarna. Relativt få 
stockholmare har trots allt tillgång till en egen båt. 
 
Idag är småbåtshamnar i många fall otillgängliga för allmänheten, samtidigt som de tar 
värdefulla platser i anspråk. Bryggor spärras inte sällan av med gallergrindar, stängsel och 
taggtråd. För den majoritet av stockholmarna som inte äger någon båt är värdet av sådana 
bryggor begränsat. Vi vill därför se en skärpning av strategins åtgärd om att föra dialog med 
berörda båtklubbar om hur båtområden kan öppnas upp för att öka tillgängligheten till 
attraktiva strand- och parkområden. Det kan handla om att öppna upp bryggor för 
allmänheten, att öppna upp låsta grönytor eller att öppna upp klubbstugor för caféer. Att äga 
en båt bör inte vara en exklusiv biljett för att få vistas på vissa av stadens ytor. 
 
Utvecklingen med båtpooler är i det här avseendet glädjande. Att kunna hyra olika sorters 
båtar, alltifrån några timmar till veckovis, är en utveckling som kan möjliggöra för fler att ta 
del av fritidsbåtlivet utan att själv äga en båt. 
 
Vi välkomnar det övergripande målet om att skapa förutsättningar för fler småbåtshamnar, 
gästhamnar och daghamnar. Det är positivt och viktigt att många båtbryggor driftas av 
föreningar som håller kostnader nere och möjliggör för fler oavsett ekonomi att kunna ha båt. 
Det är dock viktigt att nya hamnar inrättas på ändamålsenliga platser. Utgångspunkten måste 
vara att öka stockholmarnas tillgång till vattennära rekreation. Ibland kan det handla om att 
anlägga en ny badplats, att utveckla ett vattennära parkområde eller att anlägga en ny 
småbåtshamn. Nya hamnar ska anläggas på platser och sätt som öppnar upp snarare än 
hindrar vattennära rekreation för stockholmarna. Att bara ha som mål att öka antalet hamnar 
kan vara ett alltför trubbigt mål. På varje ny plats måste olika värden vägas mot varandra. 
 
För att öppna upp befintliga båtuppläggningsplatser och båthamnar behöver mark saneras. 
Stockholms stad har enligt länsstyrelsen 48 förorenade områden med den högsta riskklassen 
som innebär störst risk för människors hälsa och miljö. En stor del av dessa är 
båtuppläggningsplaster (30 av 48 områden). De allra giftigaste platserna i staden är alltså 
oftast båtuppläggningsplatser. Staden måste ta fram en tidplan och finansieringsplan för 
sanering av dessa.  
 
I strategin saknas det också resonemang om hur nya fritidsbåtshamnar och 
båtuppställningsplatser ska tillskapas utan att marken och sedimenten blir förorenade. Det 
måste ställas krav på verksamheten och på de båtar som flyttas dit. 
 
Användningen av giftiga båtbottenfärger måste minska. Under förra mandatperioden inledes 
ett viktigt arbete med tillsyn av båtklubbar med inriktning på minskad användning av 
skadliga båtbottenfärger. Majoriteten har dock tagit bort finansieringen för detta arbete. Vi 
menar att arbetet behöver fortsätta och att miljö- och  hälsoskyddsnämnden ska vara 
pådrivande för att fasa ut skadliga båtbottenfärger, något som också måste ske på nationell 
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nivå och i samverkan med branschen. Stockholms stad bör också främja tillkomsten av fler 
båtbottentvättar.  
 
Miljöförvaltningen har sedan år 2016 drivit ett projekt där metallhalterna på båtskroven 
mättes. Projektet avvecklades tyvärr år 2020. Under projektet framkom att mätningarna 
utgjorde ett mycket bra stöd för båtklubbarna, både för att bibehålla engagemang hos sina 
medlemmar och för att kunna prioritera vilka båtskrov som behövde saneras först. Staden 
behöver bedriva ett förebyggande arbete med båtklubbarna utifrån lärdomarna från projektet. 
 
Slutligen vill vi framföra att strategin behöver ha ett start- och slutdatum, precis som stadens 
andra strategier och handlingsplaner. Datumsatta strategier är viktiga för ansvarsutkrävandet 
och utgör en naturlig tidpunkt då det övergripande arbetet med strategin utvärderas. Ett 
slutdatum kan även sätta press på styrande majoriteter att agera i frågorna. Detta saknas i 
strategin för fritidsbåtslivet och riskerar alltså att försvåra uppföljningen av målen i den. 
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§ 11 Detaljplan för Farsta 2:1, Mätnålen 2, Mätkedjan 1 m.fl. i Fagersjö 
Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnadsnämnden 
som svar på remissen av förslag till detaljplan för del av fastigheterna Farsta 2:1, Mätnålen 2, 
Mätkedjan 1 m fl i Fagersjö. 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för del av fastigheterna Farsta 
2:1, Mätnålen 2, Mätkedjan 1 m fl i Fagersjö. Syftet med planen är att möjliggöra för cirka 
215 nya bostäder och lokaler för publik verksamhet. Bostäderna byggs dels på obebyggd 
mark och parkeringsplatser, dels genom rivning och ersättning av en befintlig 
centrumanläggning.  
 
Förvaltningen är sammantaget positiv till föreslagen bebyggelse. Det är dock beklagligt att 
trädbevuxen naturmark bebyggs när det finns stora asfaltsytor i närområdet som bör vara 
möjliga att ta i anspråk.  
 
Förvaltningen har behov av en förskola med fyra avdelningar inom projektet vilket inte har 
framförts tidigare. Projektet Magelungens strand, som var på samråd i början av 2019, har 
planerats för 12 förskoleavdelningar men det blir endast 10 avdelningar. Det innebär att viss 
platsbrist uppstår i Fagersjö. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-04-27. 
Dnr FAR 2022/241 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta 
instämde Kjell Backman m fl (S) och Unni Björnerfors (SD).  
 
Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade 
därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Marre Mayr m fl (V)  
 
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
Att därutöver anföra  
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Vi i Vänsterpartiet välkomnar planerna på att utveckla Fagersjö, och ser positivt på 
tillskapandet av hyresrätter, LSS-boende, lokaler för centrumändamål och nya lokaler för 
Mötesplats Fagersjö. Vi anser dock att förslaget till detaljplan medför ett allt för stort ingrepp 
på naturmark - och då särskilt i område A. En av Fagersjös främsta styrkor är de gröna 
områden som finns mellan husen, och det är därför beklagligt att planen bygger på att 
skogsområdet i område A avverkas och att naturmark tas i anspråk även i område B. 
Förslaget till detaljplan behöver bearbetas och ta större hänsyn till de naturvärden som finns i 
området. Istället bör redan hårdgjorda ytor kunna tas i anspråk i större utsträckning. Vad det 
gäller de nya lokalerna som planeras för Mötesplatsen hoppas vi att de inte kommer att 
innebära några inskränkningar i verksamheten. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 12 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 1 år 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 
IVO för kvartal 1 år 2022 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
 
Ärendet 
Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 
(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 
gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Även avbrott i verkställighet ska rapporteras om avbrottet är längre än tre månader. Från och 
med i år ska rapporten också beskriva skälet till att beslutet inte har kunnat verkställas i tid. 
Skälet kan antingen ligga hos den enskilde eller hos kommunen.  
 
För det första kvartalet i år har förvaltningen rapporterat två verkställda och fyra ej 
verkställda beslut om LSS-boende. I tre fall har brukare tackat nej till ett eller flera 
erbjudanden. Äldreomsorgen har rapporterat elva ej verkställda beslut om särskilt boende. 
Anledningen är i samtliga fall att brukare har tackat nej till flera erbjudanden. Fyra beslut 
inom äldreomsorgen har kunnat verkställas sedan förra kvartalet. Inget annat 
verksamhetsområde har rapporterat några ej verkställda beslut för kvartal 1. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-04-14. 
Dnr FAR 2022/234 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 Deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan av Farstas deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2022 till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Kvalitetsutmärkelsen delas ut årligen av Stockholms stad för att uppmärksamma och belöna 
framgångsrikt kvalitetsarbete och verksamhetsutveckling. Utmärkelsen ska stimulera och 
uppmuntra verksamheter att utveckla sin kvalitet och öka servicen och nyttan för 
stockholmarna.  
 
Bidragen bedöms av examinatorer i de fem tävlingsklasserna Förskola, Skola, Äldreomsorg, 
Socialtjänst och stöd och service till personer med funktionsnedsättning samt Andra 
verksamheter, som exempelvis kan vara administration, stadens bolag och tekniska 
verksamheter.  
 
Farsta stadsdelsnämnd tävlar i år med tre bidrag. Avdelningen för äldreomsorg deltar med 
sin beställarenhet. Avdelningen för individ- och familjeomsorg deltar med två enheter: 
familjestöd och arbete, integration och bistånd. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-04-25. 
Dnr FAR 2022/312 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 Protokoll från pensionärsrådet den 16 maj 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 16 maj 2022 till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 15 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 16 maj 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 16 maj 2022 till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 16 Protokoll från demokrati-, integrations- och föreningsrådet den 1 mars 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från demokrati-, integrations- och föreningsrådet den  
1 mars 2022 till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 17 Protokoll från miljörådet den 21 april 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från miljörådet den 21 april 2022 till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 18 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 
övriga anmälningsärenden till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 
 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2022-03-01: Överenskommelse med Regionalt Cancercentrum Stockholm Gotland 

om koordinator för hälsoinformatörer för perioden 2022-03-01 – 2022-12-31. Dnr 
FAR 2022/170. (5:7) 

2. 2022-04-04: Tilläggsöverenskommelse med serviceförvaltningen om 
hyresadministration för år 2022. Dnr FAR 2022/240. (8:11) 

3. 2022-04-19: Nytt fallskydd i lekparken Skallet. Genomförandebeslut efter 
inriktningsbeslut i nämndens verksamhetsplan 2022 (dnr FAR 2021/713). Dnr FAR 
2022/252.  

4. 2022-04-25: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att för 
nämndens räkning genomföra upphandling av bårtransporter av avlidna. Dnr FAR 
2022/265. (8:12) 

5. 2022-04-25: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att för 
nämndens räkning genomföra upphandling av upphandlingskonsulter. Dnr FAR 
2022/313. (8:12) 

6. 2022-05-05: Överenskommelse med Svevia om hantering av ris och flisbart material. 
Dnr FAR 2022/350. (Kompletterar nämndens avtal om parkskötsel, renhållning och 
vinterväghållning på parkvägar, dnr FAR 2019/65.) (8:11) 

 
 Tjänstepersons beslut enligt delegering som kan överklagas enligt bestämmelsen 

om laglighetsprövning i 13 kap kommunallagen  
Som kommunmedlem har man enligt 13 kap kommunallagen rätt att få lagligheten i 
kommunens beslut prövade. Möjligheten finns dock inte om det i lag eller annan 
författning finns särskilda bestämmelser om överklagande av det aktuella beslutet. Här 
redovisas de beslut vars laglighet kan prövas. 
 
Överklagandet görs skriftligt till Förvaltningsrätten i Stockholm och ska ha kommit in 
inom tre veckor från den dag då det tillkännagavs på stadens anslagstavla att protokollet 
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över beslutet hade justerats. I överklagandet anges de omständigheter som överklagandet 
grundas på, alltså varför man anser att beslutets laglighet ska prövas. 

 
1. 2022-04-26: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen till matpengar för maj 2022. 

Dnr FAR 2022/1-8. 
2. 2022-04-26: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen till riksnorm för maj 2022. Dnr 

FAR 2022/1-9. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2022-05-06. 
Dnr FAR 2021/791 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga förvaltningens 
sammanställning över beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
24 MAJ 2022 

SIDA 28 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

ÖVRIGT 
 
§ 19 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelse lämnades in. 
 
Valinformation inför de allmänna valen den 11 september (bilaga) 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  
 
 
Lisa Carlbom (MP) frågade vad förvaltningen gör för att nå årsmålet för ekologiska måltider 
i förskolan. Avdelningschef Ingalill Gustavsson lämnade följande svar: 
 
Förskolans verksamhet arbetar utifrån Agenda 2030 och förskolans läroplan med fokus på 
miljö- och hållbarhetsfrågor. Förskolorna i Farsta introducerar under året ett 
forskningsbaserat arbete med fokus på hållbar utveckling. En viktig del i hållbarhetsarbetet 
är att involvera medarbetare i köken på varje förskola i arbetet med hållbar förskola i ett 
långsiktigt perspektiv. En del i denna utveckling är att öka andelen ekologisk mat som 
serveras i förskolorna.  
 
Identifierade orsaker 
I senaste mätningen visar resultaten att förskolornas andel ekologisk mat inte uppnår KF:s 
årsmål om andel ekologisk mat i förskolorna. Förskolan står för den största kostnaden för 
livsmedel och har idag mellan 52-75% andel ekologiska inköp men är ändå inte bland de 
enheter som har den lägsta prognosen om måluppfyllelse. 3 av 6 förskolenheter når målet 
och i övriga områden pågår ett arbete för att öka måluppfyllelsen och säkerställa att årsmålet 
om 65 procent andel ekologisk mat uppfylls samt fortsatt öka andelen ekologiskt inom 
förskolans verksamheter. 
 
De främsta orsakerna till att årsmålet i nuläget inte uppfylls är att det inom de enskilda 
förskolor finns nyanställda och/eller vikarier i förskolornas kök som inte har fått tillräcklig 
introduktion om hur vi arbetar. Det har saknats tillräcklig information om framtagna rutiner 
för inköp av livsmedel utifrån ett ekologiskt perspektiv.  
Identifierat finns också bristande i rutin och hantering vid inköp. Förskolans ledning behöver 
granska planerade inköp före beställning sker för att på sätt säkerställa att inköpen sker enligt 
rådande riktlinjer och framtagna rutiner, vilket också sker på de enheter som enligt prognos 
når stadens mål om 65%. 
 
Planerade åtgärder 
En implementering av Riktlinjer för mat, måltider och fysisk aktivitet i Farstas kommunala 
förskolor är pågående för att bidra till ökad rörelse, god hälsa och att andelen mat som 
tillagas är näringsriktig och i huvudsakligen sker med ekologiska produkter. Detta är ett 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
24 MAJ 2022 

SIDA 29 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

prioriterat arbete tillsammans med att följa upp den gemensamma matstrategin som är 
framtagen och följa upp matsvinnet på förskolorna med syfte att minska matsvinnet 
ytterligare utifrån ett hållbarhetsperspektiv. 
 
I de uppföljningar som genomförts har det framkommit att gemensamma rutiner och 
arbetssätt behöver utvecklas och arbetas fram tillsammans med förskolornas kök och 
medarbetare för att säkerställa arbetet mot högre andel ekologisk mat. Ex: gemensamma 
beställningslistor för godkända varor som är ekologiska. Samtliga beställningar kommer att 
granskas av ledningen före beställning för att säkerställa att icke tillåtna varor beställs till 
förskolorna samt att de beställningar som sker är i hög grad ekologiska livsmedel.  
 
Förvaltningen kommer genomföra kontinuerliga uppföljningar av andel ekologisk mat i 
förskolornas verksamhet för att säkerställa att ett medvetet och prioriterat arbete sker för att 
öka andelen ekologisk mat i förskolan samt nå en hög måluppfyllelse utifrån årsmålet om 65 
% andel ekologisk mat i verksamheten.  
 
 
Vid nämndens sammanträde den 21 april i år frågade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 
om förvaltningen hade några synpunkter på en skrivelse med rubriken Ge Kommunals 
medlemmar lön för mödan 2022 som Kommunal hade delat ut till förtroendevalda i 
kommunfullmäktige och i stadens nämnder. HR-chef Pernilla Östberg svarade att alla 
anställda har gjort ett mycket fint arbete under pandemin. Frågor som rör löner och 
anställningsvillkor hanteras inte lokalt i staden utan förhandlas centralt mellan arbetsgivare 
och berörd facklig organisation, i detta fall mellan Sveriges Kommuner och Regioner och 
Kommunal. Det utrymme som fördelats i årets löneöversyn är således ett resultat av dessa 
centrala förhandlingar. Marre Mayr (V) undrade om de tre närvarande personalföreträdarna 
hade några kommentarer. Carina Lemon-Allstrin (LO) och Saime Civas (TCO) påpekade att 
kommunfullmäktige har möjlighet att fatta beslut om lönekompensation i sitt årliga 
budgetbeslut. Charlotta Fristedt (Saco) berättade att hon framfört förslag om uppskattning 
för personalen genom exempelvis mer friskvårdstid, men inte fått gehör för det. 
 
Anki Johansson (S) bad om en kommentar från förvaltningen på en skrivelse om demensvård 
som nämnden tidigare hade tagit emot. Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lovade 
återkomma. 
 
Förvaltningschefen lämnade även följande information: 
 

• I torsdags var det dags för årets S:t Eriksmiddag för de medarbetare som arbetat 30 
år i staden. I år var tolv av förvaltningens medarbetare inbjudna. Tidigare på dagen 
bjöds även på lunch på Farsta gård tillsammans med nämndens ordförande Kristina 
Lutz (M) och vice ordförande Marre Mayr (V). 

 
• På lördag den 28 maj klockan 11-17 är det dags för Hökarängens dag som anordnas 

av Farsta stadsdelsförvaltning, Stockholmshem, Familjebostäder, Hökarängens 
företagarförening, Hyresgästföreningen, Hökis visrum, Hökarängens stadsdelsråd, 
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Söderledskyrkan och Matdax. Det blir en dag fylld av aktiviteter, sång och musik 
och den inleds med ett säckpipeband som kommer att gå gågatan ner. 

 
• Förvaltningens dietist har startat en kurs i enklare matlagning för hemtjänstpersonal. 

Syftet är att äldre i högre grad ska få lagad mat istället för matlådor. 
 

• Vi har tackat ja till ett erbjudande från Samordningsförbundet om att delta med en 
grupp om 10-15 personer i en arbetsförberedande insats i en ny verksamhet på Stora 
Sköndal med start i oktober-november. Inriktningen ska vara grön rehabilitering i 
trädgårdsmiljö och målgruppen är personer med komplexa behov som behöver stöd 
från flera aktörer för att som mål kunna ta del av insatser från Arbetsförmedlingen 
och Jobbtorg. 

 
• Information om fortsatt beredskap att ta emot flyktingar med anledning av Rysslands 

invasion av Ukraina. 
 
 
 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
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